
Kylätapaaminen Kaunissaari 10.8.2020 
 
Muistio 
 
Keskustelussa esille tullutta: 
 
Ryhmä 1.  
 

- Haasteet: 
o Jokapäiväisten yhteyksien puute. 
o Kuusisen pysäköinti 
o Vesiosuuskunnan hallinnointi ja tarvittavat henkilöt vetämään toimintaa 

- Toiveet: 
o Teiden kunto 
o Nopeusrajoitukset 

- Investointitarpeet:  
o Vesijohto 
o Aallonmurtajan suuaukko on ongelmallinen. Synnyttää vastalaineita, mikä saattaa 

vahingoittaa veneitä 
o Sataman maisemointi. 

 
Ryhmä 2.  
 

- Haasteet: 
o Teiden kunto 

- Investointitarpeet:  
o Aallonmurtaja ja satama kuntoon. Sataman maisemointi. 

 
 
Ryhmä 3.  
 

- Haasteet: 
o Vesijohto 
o Kuljetukset saareen 
o Parkkitila  
o Saisiko lähteestä juomavettä?  

 Veden laatua ei ole tutkittu  
 
Ryhmä 4.  
 

- Haasteet: 
o Onko tuleva vesijohto ympärivuotisessa käytössä? 
o Riittääkö vesi myös vierailijoiden määrän kasvaessa? 
o Miten jätevesi toteutetaan?  
o Miten teltta-alue saadaan rauhalliseksi juhannuksena? 

 
- Investointitarpeet: 

o Kuljetuskapasiteettia lisää saaren lauttaliikenteeseen. 
 Perjantaiaamupäivälle tulisi saada vuoro 

o Pyhtääläiset koululaiset olisi hyvä viedä saareen luokkaretkelle ainakin kerran 
kouluaikana.  

 
Ryhmä 5. 
 

- Haasteet 
o Toimiiko aallonmurtaja? 
o Lehdistössä on kerrottu, että satama on valmis, mutta laituripaikat puuttuvat. 
o Millä kulkuvälineellä teillä saa ajaa uuden kaavan myötä? 
o Kaavoituksessa ei ole kaikkia kohdeltu tasavertaisesti 



o Vesiosuuskunnan perustaminen? 
o Tuleeko vesijohdon myötä vesimittarit? 
o Kuusisen pysäköinti on hankalaa ja paikalle vaikea löytää. 
o Vierailijat tulevat toisinaan omalla autolla.  

 Lupajärjestely? 
o Väen lisääntymisen myötä järjestyshäiriöt lisääntyvät, mutta palvelut parantuvat. 
o On hyvä, että mökille pääsee ilmaiseksi yhteysveneellä. 

 
 
Ryhmä 6.  
 

- Haasteet 
o Tilaisuudesta olisi voinut ilmoittaa muualla kuin Facebookissa.  
o Tilaisuus voisi olla joka toinen vuosi ja aiemmin kesällä.  
o Kuusisen pysäköinti on ongelmallista 
o Tuleeko kaavan myötä nopeusrajoitukset? 
o Punkkirokotukset - Kaunissaarelaiset eivät saa punkkirokotusta ilmaiseksi.  

 Selvitetään, miten asia on? 
 Kotikunta vaikuttaa asiaan.  

o Yhteistyö nuorisotoimen kanssa siivoukseen liittyen juhannuksen jälkeen?  
 
- Investointitarpeet  

o Pyhtään kunta voisi hankkia yhden osuuden vesiosuuskuntaan ja vuokraisi osuutta 
satunnaiskävijöille. 
 

Ryhmä 7.  
 

- Haasteet 
o Yhteysalus ja aikataulut ovat ok, mutta tavaroiden kuljettaminen hankalaa. 

Lastausaikataulu on liian kiireinen.  
o Sähkökatkoja vähän. 
o Sataman WC:t eivät ole auki ympäri vuoden.  
o Yleinen siisteys. 
o Penkkejä aallonmurtajalle.  
o Sataman kehittäminen. Tarvitaan ulkopuolinen toimija, joka ottaa asian hoitoonsa.  
o Kovana jäätalvena alukset eivät pääse satamaan.  

 
Ryhmä 8.  
 

- Haasteet 
o Sataman turvallisuus. Sisääntuloaukko tulee saada toimivaksi.  
o Yhteysalus ei aina pääse satamaan.  
o Yleinen siisteys. Satama on käyntikortti vierailijoille.   

 
Etukäteen tulleita kysymyksiä ja kommentteja: 
 
 

- Vesilinjan kustannus kiinteistön omistajille, ja milloin tuo summa tulee maksuun? 
- Veden laskutus kulutuksen mukaan, kuinka jyvitetään liittyneiden kesken? 
- Vesimittarit jokaiseen kiinteistöön olisi ainoa järkevä vaihtoehto, sillä kulutus erilaista jokaisessa 

taloudessa.  
- Kuinka yrittäjät ja satamapalvelut seuraavat omaa kulutusta ja kuinka heitä laskutetaan? 
- Vesiosuuskunta asiaa. Entä jos Kaunissaaressa ei saada perustettua vesiosuuskuntaa, kuka 

hoitaa mahdolliset rikkoutumiset, huollot ym. muut vikatilanteet? Onko tällä hetkellä käytössä 
oleva vesiputkisto sellaisessa kunnossa, että siihen on järkevää liittää mantereelta tuleva vesi vai 
kaivaa uudet vesiputkistot? 

- Mitä tapahtuu olemassa oleville kaivoille, jotka ovat tuottaneet saarelaisille veden? 
- Onko jätevesien käsittelyyn tehty päätös ja kuinka se tulee vaikuttamaan mökkiläisiin? Mitkä ovat 

tällä hetkellä voimassa olevat lainsäädännöt harmaiden talousvesien käsittelyssä ja kuinka 



lainsäädäntöä valvotaan Kaunissaaressa? Ymmärtääkseni pohjavesialueellakin saa harmaat 
(tiski ja saunavedet) talousvedet imeyttää maaperään riittävästi mitoitetun 
harmaavesisuodattimen kautta 

 
- Päiväkävijöille ei ole varattu lainkaan yleisövessoja Kaunissaaressa. Vessat on tarkoitettu vain 

veneilijöille ja päiväkävijöitä on jopa ajettu pois vessoista. 
 
 
 
Yhteenveto. 
 
Janne Kaulio: 
 

- Sataman suuaukon parantamiseen varataan määräraha vuodelle 2021.  
- Nykyiset laiturit siirretään oikeille paikoilleen vuonna 2021. 
- Seuraavalle vuodelle on investointiohjelmassa uusi laituri sekä kaupallisen liikenteen 

vuoromoottorilaituri.  
- Edellä mainittujen jälkeen on tavoitteena siistiä ranta-aluetta ja aallonmurtajaa. Ajatuksena etsiä 

kaupallinen toimija kehittämään satamaa.  
 

- Vesijohto:  
 

o Kymen vesi hoitaa urakan. Kilpailutus käynnissä.  
 Vesijohtoon liittyvät kysymykset kuuluvat erityisesti yksityiskohtaisissa asioissa 

Kymen Vedelle, jonka asiakas myös kunta on.  
o Vesi tulee riittämään, mutta kylän vesijohto saattaa talvella jäätyä.  
o Vesijohto liitetään olemassa olevaan vesijohtoverkkoon. Ja sopimuksen tehneet saavat 

vesijohdon. Satamaan tulee mittari ja siitä eteenpäin mittarien asennus ja niiden 
lukeminen on vesiosuuskunnan oma asia. 

o Viemäröinnin järjestäminen saarelle on vaikeaa, eikä sitä ole ainakaan tällä erää 
toteuttamassa.  

- Tieverkko.  
o Kyse on yksityisteistä 

- Kaavoitus 
o Kaavaan on tulossa kunnalle yksi tie hoitoon.  

 Tällöin tulee nopeusrajoitus. 
 
Taija Paju: 
 

- Kaavasta saadut palautteet ovat käsittelyssä ja jos ei tule merkittäviä muutoksia, kaava etenee 
hyväksymisvaiheeseen.  

- Jos kaava menee läpi, kaava tulee voimaan alkuvuodesta 2021.  
 
Jouni Eho: 
 

- Kuntien talous on huonossa kunnossa.  
o Investoinnit ja väkimäärän lisääminen ovat keinot parantaa kunnan asemaa.  
o Pyhtään väestö on vuoden alkupuolella kasvanut ja kaupungistumisen trendi on ehkä 

kääntymässä. 
o Pyhtää sai yrittäjäbarometrissä hyvät arvosanat ja jatkossa on tärkeää olla myös 

yrittäjämyönteinen.  
o Koko kunnan menestys on myös Kaunissaaren etu. 

 
Jyrki Metsola: 
 

- Panostukset Kaunissaareen ovat riippuvaisia siitä, että kunnalla on rahaa ja elinvoima kasvaa.  
- Valittamisen kulttuuri heikentää elinvoiman kasvua. 



- Tapaamisessa on ollut hyvä henki. Kaunissaaressa on henki, että jos halutaan saada asioita 
tehtyä, on kyläläisten tärkeää olla itse aktiivisia, eikä välttämättä odottaa vain kunnan toteuttavan 
kaikkea.  

 
 
 
 


